



UNIVERSITY OF OTTAWA
HEART INSTITUTE
INSTITUT DE CARDIOLOGIE
DE L'UNIVERSITÉ D'OTTAWA

Have you heard about valvular heart diseases?

Valvular heart diseases are dysfunctions of the doors that direct blood flow within the heart. These diseases affect hundreds of thousands of people in Canada.

Heart valve problems are often undetected, and late detection may have severe consequences. Our mobile screening program offers early detection, diagnosis and treatment.

A free screening for people 65+ with no known heart issues is available near you.

Your 30- to 60-minute appointment involves:

- a mini ultrasound of your heart
- questioning, measurements, and rapid finger poke blood tests to evaluate your cardiovascular risk factors

A cardiologist will review the results and recommendations will be provided at the end of your visit.

Space is limited! Schedule your appointment today

**Centre for Valvular Heart Disease
University of Ottawa Heart Institute**

- 613-696-7000 ext. 19172
- cvhd-msp@ottawaheart.ca

Les maladies valvulaires, vous connaissez?

Les maladies valvulaires affectent les petits « clapets » qui régulent le débit sanguin dans le cœur. Des centaines de milliers de personnes en sont atteintes au Canada.

Ces maladies sont souvent silencieuses. Or, une détection tardive peut avoir de graves conséquences. Notre programme mobile vise à les détecter, à les diagnostiquer et à les traiter plus rapidement.

Ce service de dépistage gratuit pour les personnes de 65 ans et plus sans problèmes cardiaques connus est disponible près de chez vous.

Votre rendez-vous de 30 à 60 minutes comprend :

- Une échographie du cœur
- Des questions, des mesures et des analyses sanguines (piqûre au doigt) pour évaluer vos facteurs de risque cardiovasculaire

Vos résultats seront examinés par un cardiologue et vous recevrez des recommandations à la fin de votre visite.

Les places sont limitées. Prenez rendez-vous dès aujourd'hui!

**Centre des maladies valvulaires
Institut de cardiologie de l'Université d'Ottawa**

- 613-696-7000 poste 19172
- cvhd-msp@ottawaheart.ca



FREE SCREENING FOR PEOPLE 65+ • DÉPISTAGE GRATUIT POUR LES 65+